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 PROTOKÓŁ NR 0012.7.10.2021  
z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej   

 Rady Miasta 
w dniu 22 listopada 2021r.  

 
Miejsce posiedzenia:  
Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój, sala 130A 
czas posiedzenia: godz. 12.00-13.40 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie    
z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad. 
1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3.  Budżet Miasta na 2022r. 
 

 Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 
 

 Projekt uchwały w sprawie uchwały Budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 
2022 rok.  
 

4.  Sprawy bieżące. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2021 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie parkowania pojazdów samochodowych na 
drogach publicznych oraz wysokości opłat pobieranych z tego tytułu na 
terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 

 Projekt uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 
na gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości położonych na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój oraz 
warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej, 
 

 Projekt uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku 
energetycznego. 
 

5. Przygotowanie Miasta do akcji zima. 
 

6. Wolne głosy i wnioski. 
 
7. Plan pracy Komisji na I półrocze 2022r. 
 
8. Przyjęcie protokołu z dnia 25 października 2021r.  
 
9. Zakończenie posiedzenia. 
 

 
 



2 
 

Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Stefan Woźniak – Przewodniczący Komisji 
Gospodarki Komunalnej.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie: za-4, przeciw–0, wstrzymujących się–
0.  
 
Ad.3.   
Budżet Miasta na 2022r. 
 

 Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1. 

 
 Projekt uchwały w sprawie uchwały Budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 

2022 rok.  
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Jeżeli chodzi o gospodarkę odpadami na poniedziałkowej Komisji było to bardzo 
szeroko omawiane, a jeżeli chodzi o pozostałe działania, to najważniejszym 
elementem będzie utrzymanie zimowe i letnie, natomiast pozostałe prace, to 
prace porządkowe i ich wartość jest nieznaczna. Jeżeli chodzi o utrzymanie letnie 
i zimowe, to na szczęście tutaj wzrostu wartości nie było, ponieważ mamy 
zawarte umowy w 2020r. i bazujemy na starych kwotach, więc podwyżki cen nas 
jeszcze nie obejmują, co jest z korzyścią dla Miasta. Jeżeli chodzi                      
o gospodarkę odpadami, to państwo znacie szczegóły, niestety z uwagi na 
postępowanie, koszty są znacznie wyższe. 
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Wiem, że jeżeli jest zamówienie i wzrosła cena niezależnie od przedsiębiorcy tj. 
paliwo, minimalna płaca, to pewne składniki firma może negocjować i czy są 
takie głosy? Wiem, że firmy, które wykonują i kiedy się zwróci uwagę, że mogliby 
jeszcze coś wykonać, to twierdzą, że prawie nie mają z czego wykonać tej pracy, 
a to jakby uderzy w organ wykonawczy. Ktoś powie „jak to, to trzy lata 
wykonywaliście tak tanio”, co było z zyskiem dla Miasta, a na pewno pani 
Naczelnik i Inspektorzy bezwzględnie, czy to robią za 100 zł, czy za 120 zł, to i 
tak dopilnują, żeby zakres był wykonany. Czy firmy sygnalizują, że za takie 
pieniądze nie mogą wykonywać?  
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Poruszył pan szeroki zakres, ale zwrócę uwagę na jedno zdanie tzn. powiedział 
pan, że  cyt. „firmy nie mają za czego wykonać”. To jest nieprawda, że nie mają 
z czego wykonać. 
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Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Powiedziałem, że na granicy zysku i bezpieczeństwa. 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Szczegółowy zakres określamy na etapie postępowania przetargowego i kwoty 
określane są w stosunku do stuprocentowego wykonania. Dobrze wiemy, że 
utrzymanie letnie i zimowe kształtuje się na faktycznym wykonaniu i takie koszty 
firmy otrzymują. Więc tutaj mówienie, że nie ma z czego jest nie na miejscu.    
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Chodzi o to, że wzrosła cena. 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Jeżeli chodzi o problemy, to być może są problemy takie same z jakimi borykają 
się wszyscy, czyli dotyczące obsady pracowniczej, bo ten okres jest trudny nie 
tylko ze względu na pandemię, ale również personel pracowniczy, bo zawsze jest 
deficyt. Natomiast, jeżeli chodzi o zabezpieczenie finansowe, to tutaj bym się nie 
obawiała. Zapisy umowy przewidują pewne możliwości waloryzacji, które 
wynikają z przepisów prawa i jeżeli dochodzi do takich sytuacji po stronie naszej, 
czy po stronie wykonawcy, to taka zmiana musi być zainicjowana                                 
i rozpatrywania, a w razie konieczności dokonywana jest zmiana. Wszystkie 
warunki, żeby zostać uwzględnione muszą być ujęte w treści umowy. Były kiedyś 
podejmowane próby w zakresie waloryzacji, jeżeli chodzi o wynagrodzenie, 
natomiast ustawa Prawo zamówień publicznych bardzo mocno takie rzeczy 
weryfikuje, czyli musi wykonawca przedłożyć dokumenty, żeby udowodnić, że 
faktycznie doszło do zmiany wynagrodzenia. Stawki, które pan ma na myśli, czyli 
minimalne wynagrodzenie inaczej jest przeliczane w firmach, natomiast                         
o szczegółowe wynagrodzenia nie pytamy i to wychodzi na etapie ewentualnych 
zmian  tzn. muszą być przedłożone kosztorysy, informacje i indywidualnie jest 
rozpatrywane w skali każdego wniosku. Jeżeli chodzi o ostatni okres, to nie 
mieliśmy takich wniosków. 
 
Józef Kubera- radny RM 
W przypadku naliczania opłat wiem, że Warszawa wycofuje się z rozliczania wg 
zużycia wody, a będzie rozliczać wg metrażu. Natomiast zauważyłem jedną 
rzecz, że zarządcy nie orientują się, ilu mają mieszkańców i jest tak samo, jak                 
z windami, czyli ktoś ma duże mieszkanie, gdzie sam mieszka, ale płaci za 
windę, bo rozliczenie jest od metrażu. Czy pani nie przewiduje czegoś takiego               
w przyszłości? 
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Trzeba to rozpatrywać w dwóch kategoriach, jeżeli chodzi o Warszawę, to 
państwo musicie sięgnąć wstecz, jak kształtowały się od początku sposoby 
naliczania opłat. Najpierw było naliczane od ilości osób zamieszkujących, a potem 
ze względu na to, że być może nie radzili sobie z ilością osób, ponieważ 
Warszawa jest specyficznym miastem i tutaj była trudniejsza kwestia w 
porównaniu z naszym miastem. Kolejna próba rozliczenia, to od ilości zużytej 
wody, która została trochę stłumiona przez nowelizację ustawy. Ponieważ 
pojawiły się ograniczenia dot. maksymalnej stawki, gdzie patrząc na 
wcześniejsze informacje w mediach, to jednak koszty zagospodarowania tony 
odpadów są znacznie wyższe. Wydaje się, że tamtejszy urząd stanął w trudnej 
sytuacji, bo skoro rozliczenie nie od liczby mieszkańców i nie od ilości zużytej 
wody, to pozostała tylko powierzchnia. Jeżeli chodzi o powierzchnię, to spośród 
gmin które znam, to jedynie Gliwice tak rozliczają i bardzo długo musiało to 
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potrwać, zanim mieszkańcy to zaakceptowali, bo działa to w dwie strony. Jest to 
dla nas, czyli urzędników o wiele łatwiejsze, bo ustalamy powierzchnię, a 
powierzchnie nie są przebudowywane, więc nie ma drastycznych zmian i dużego 
nakładu pracy, jak w przypadku decyzji przy rozliczaniu od zużycia wody, czy też 
ilości mieszkańców. Natomiast w przypadku zabudowy jednorodzinnej najczęściej 
wychodzą dosyć duże koszty, bo mamy na przykład samotne osoby na dużej 
powierzchni i w blokach również można to zauważyć, ale też są mieszkania, gdzie 
jest odwrotnie. Więc tutaj w jednym i drugim przypadku nie ma sprawiedliwości     
i taka forma rozliczenia była najbardziej krytykowana przez wszystkie gminy, 
jako najbardziej niesprawiedliwa. Natomiast po kilkunastu latach już wiemy, że 
żadna metoda nie jest sprawiedliwa, ale trzeba wybrać najmniejsze zło i będę 
obstawała przy liczbie ludności pomimo tego, że wymaga bardzo dużego 
zaangażowania i pracy z naszej strony, ale wydaje się najbardziej prawidłowa. 
 
Józef Kubera- radny RM 
Zgadzam się z pani zdaniem, ale mnie to nie przekonuje, że dużo osób 
zamieszkuje na małej powierzchni, a jedna osoba na dużej powierzchni. 
Dążylibyśmy, żeby raczej wszyscy płacili, żeby nie płacić tak dużych pieniędzy, 
bo niektórych może nie będzie stać już na opłaty.  
 
Honorata Uchto- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Przyjmuje pana argumenty, natomiast jeżeli chodzi o zużycie wody, to 
weryfikujemy to bardzo mocno i chociażby ze względu na to, że prowadzimy 
weryfikację osób na nieruchomości korzystając z różnych instrumentów i ostatnio 
korzystaliśmy z aplikacji, gdzie było porównywanie. Występując do mieszkańców 
wiemy, jakie są ich argumenty  i faktycznie zużycie wody jest różne. Nie jest 
możliwe porównanie, bo proszę mi wierzyć, że są nieruchomości gdzie jest jedna 
osoba, a zużywa wodę tak, jak trzy osoby. Faktycznie jest to bardzo trudne do 
zweryfikowania, ale powierzchnia wydaje się najbardziej niesprawiedliwa    
względem mieszkańców, bo to, co pan powiedział tzn. na dużej powierzchni kiedy 
jest jedna osoba, to odpadów jest niewiele, a płacić będzie dużo, bo naliczane 
będzie od powierzchni. Natomiast na małej powierzchni będziemy mieć 
trzypokoleniową rodzinę, bo takie przypadki też mamy i opłata będzie bardzo 
mała, czyli nieadekwatna do ilości wytworzonych odpadów. Chciałabym jeszcze 
nawiązać do jednej rzeczy, bo mam opracowanie za 2020r. Instytutu Ochrony 
Środowiska, gdzie Państwowy Instytut Badawczy na zlecenie Ministra Środowiska 
wykonał rozeznanie stawki opłat i wyszło, że średnia stawka w 2020r. na jedną 
osobę wyniosła 20,85 zł na miesiąc. Najniższa opłata była w woj. świętokrzyskim 
11,74 zł, a my mieliśmy 12 zł, więc plasowaliśmy się na najniższym poziomie, a 
najwyższa w woj. mazowieckim. Także opłata rośnie i na to ma wpływ wiele 
czynników, a dodam jeszcze, że Rybnik przegłosował 31 zł.    
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1. 
 
Ad.4.   
Sprawy bieżące. 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2021 rok, 
 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawiła Anna Hetman Prezydent 
Miasta  
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Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 
 Projekt uchwały w sprawie parkowania pojazdów samochodowych na 

drogach publicznych oraz wysokości opłat pobieranych z tego tytułu na 
terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Roman Foksowicz- Zastępca 
Prezydenta Miasta, oraz Urszula Pawłowska Kierownik Referatu Planowania                      
i Rozliczeń w Wydziale Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 
 Projekt uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

na gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości położonych na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój oraz 
warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej, 
 

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawiła Honorata Uchto Naczelnik 
Wydziału Gospodarki Komunalnej  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 
 Projekt uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku 

energetycznego. 
 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Robert Cichowicz Zastępca 
Prezydenta Miasta  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 

Ad.5.  

Przygotowanie Miasta do akcji zima. 

Komisja zapoznała się z informacją, która stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

Ad.6. 
Wolne głosy i wnioski 
 
Nie wniesiono 
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Ad.7.  
Plan pracy Komisji na I półrocze 2022r. 
                                                                                                                                                  
Plan pracy Komisji na I półrocze 2022r. przyjęto głosami: za – 4, przeciw –0, 
wstrzymujących się –0. 

Plan pracy stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad.8.  
Przyjęcie protokołu z dnia 25 października 2021r.  

Protokół przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
Ad.9.  
Zakończenie posiedzenia. 
 
Przewodniczący Komisji – Stefan Woźniak podziękował wszystkim za przybycie                      
i zakończył posiedzenie. 
 

Przewodniczący Komisji  
Gospodarki Komunalnej                               

Protokołowała                
  Stefan Woźniak 

Alicja Kogut 


